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Protokół  

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 12 grudnia 2018 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019–2030. 

3. Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 

budżetu Województwa Śląskiego na 2019 rok. 

4. Omówienie propozycji tematów do Planu pracy Komisji na 2019 rok. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

otworzył posiedzenie Komisji, przywitał zebranych i omówił porządek posiedzenia, 

który został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2,3. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019–2030. 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

poprosił panią Skarbnik o wprowadzenie. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, powiedziała, że 

Wieloletnia Prognoza Finansowa zawiera także prognozę długu – kredytów i ich spłaty. 

W dalszym ciągu WPF sporządzono do 2030 roku, nie został wydłużony ten okres. WPF 

zawiera upoważnienie dla Zarządu – określenie limitu zaciągania zobowiązań na  

umowy wieloletnie niezbędne do funkcjonowania jednostki; na przyszły rok ta kwota 

wynosi 55 milionów złotych, co oznacza, że suma wszystkich aktualnie zawartych umów 

i nowe przewidziane umowy muszą łącznie mieścić się w tym limicie. Upoważnienie do 

zmian w WPF posiada Sejmik – na bieżąco na wniosek Zarządu Sejmik rozpatruje takie 
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zmiany. Kolejnym elementem WPF są objaśnienia przyjętych do WPF wielkości – opis 

dochodów, wydatków, rozchodów. Pokazana jest także wielkość zadłużenia 

województwa, poręczenia, kształtowanie się długu, kredyty, terminy spłat i na co były 

zaciągane, w jakich obszarach. Są także wskaźniki rocznego obciążenia długiem 

województwa (algorytm wynikający z rozporządzenia Ministerstwa Finansów) – 

rzeczywisty i dopuszczalny. Województwo Śląskie ma zdolności kredytowe dosyć duże, 

do 2030 roku warunki są spełnione. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Beata Kocik, zapytała 

o wykazanie szpitali z ujemnym wynikiem finansowym. 

Skarbnik Województwa Śląskiego, pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, powiedziała, że 

Regionalna Izba Obrachunkowa stoi na stanowisku, że nie można wprowadzać do 

budżetu rocznego obciążenia, bo jeżeli dług, kredyt jest zaciągnięty np. na 5 lat, to 

rocznie rozkłada się w różnych ratach. Musi być wykazane całkowite obciążenie, które 

się zmniejsza. Obciążenie całą kwotą poręczenia powoduje, że musimy mieć wydatek, 

i jest to zamrożenie pieniędzy tylko po to, żeby czekać na moment załamania tego, 

któremu poręczamy. To ogranicza możliwość pomocy i poręczania. Prowadziłam 

korespondencję z RIO (chodzi o Częstochowę) i w listopadzie przyszła odpowiedź, że 

można dać roczne obciążenie długiem – ale projekt był już sporządzony wcześniej. 

Chodzi o 8,5 miliona, zamraża się tę kwotę na cały rok i będzie trzeba znaleźć ją 

w budżecie. Poręczenie również wydłuża prognozę do 2033 roku, trzeba znaleźć 

w każdym roku kwotę na poręczenie i każdorazowo wliczyć ją w dług. 

p.o. Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, pani Hanna Pompa-Obońska, 

powiedziała, że wydział ma szereg kompetencji – gospodarka odpadami, pozwolenia 

zintegrowane, ochrona powietrza, ochrona przed nadmiernym hałasem. Posiadamy trzy 

jednostki: Śląski Ogród Zoologiczny, Zespół Parków Krajobrazowych Województwa 

Śląskiego i Centrum Dziedzictwa Przyrody Górnego Śląska. W WPF mamy 12 działań 

dotyczących ochrony przyrody i tworzenia dokumentów strategicznych. 7 projektów 

jest związanych bezpośrednio z wydziałem, a 5 – z jednostkami (np. projekt z Czechami 

dotyczący ochrony powietrza – nasz wkład 72 000 zł, projekt LIFE z województwem 

małopolskim dotyczący ochrony powietrza, skierowany do gmin – nasz wkład 392 755 

zł, program ochrony powietrza dla województwa śląskiego – 300 000 zł z WFOŚiGW 

i nasz wkład ponad 400 000 zł). Bardzo dużym wydatkiem jest zakup oprogramowania, 

rozbudowanego systemu informatycznego do realizacji zadań związanych z opłatami 
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(2 400 000 zł). Realizujemy też program w ramach Krajowego programu zapobiegania 

powstawaniu odpadów, także program ochrony przed hałasem. 

W związku ze zmianą ustawodawstwa marszałek ma obowiązek wskazać trzy miejsca 

na terenie województwa, gdzie będą kierowane pojazdy przewożące odpady 

wzbudzające wątpliwości – koszt zadania to 150 000 zł. Trwają rozmowy ze starostami 

o wydzierżawieniu terenów, nie ma dobrowolnych zgłoszeń. Jest tylko wskazane 

tymczasowe miejsce w Katowicach. W województwie śląskim rocznie jest kilkanaście 

takich transportów zatrzymanych. Za okres parkowania trzeba będzie zapłacić. Drobną 

zachętą dla starosty czy prezydenta, który wyrazi zgodę i wskaże teren, jest możliwość 

uzyskania środków z WFOŚiGW na stworzenie tego miejsca. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wobec braku pytań, poddał pod głosowanie omawiane projekty uchwał: 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2019–2030  

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0); 

Opiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie budżetu 

Województwa Śląskiego na 2019 rok   (ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 4. 

Omówienie propozycji tematów do Planu pracy Komisji na 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

powiedział, że ten punkt znajdzie się także w porządku obrad kolejnego posiedzenia 

Komisji, propozycje z wydziału można uzupełnić o własne, choć wydaje się, że 

najważniejszą sprawą jest powietrze i smog. Sprawy związane z ochroną wód nie leżą 

już w kompetencji marszałka, ale stepowienie kraju jest poważnym problemem. 

p.o. Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, pani Hanna Pompa-Obońska, 

dodała, że Żywiec będzie miał indywidualny program ochrony powietrza, wydział także 

będzie brał udział w realizacji. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

zapowiedział także kontynuację spraw związanych z Hutą Miasteczko i budową  

oczyszczalni.  
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Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wskutek wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji Środowiska 

i Gospodarki Wodnej.  

 

 

 

 

 

Józef Kubica 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


